
STUDIUL 11

LIBERTATEA CRESTINULUI

Lectia  acestei  saptamani  ne  va arata  drumul  pentru  a  trai  o  viata 
deplina de libertate in Hristos. Sa incepem prin a vorbi despre libertate. 
Libertatea de care vorbea Hristos cand spunea: ”veti cunoaste adevarul si 
adevarul va va face liberi”, nu este doar  o libertate formala. Din nefericire, 
oamenii lupta doar pentru acest fel de libertate, ca toti sa aiba dreptul sa 
faca ce vor atata timp cat se respecta dreptul celorlalti. Si nu este nimic rau 
in acest tip de libertate, pentru ca de-a lungul istoriei, popoarele au varsat 
sange pentru a obtine libertatea formala. Dar in ciuda acestui fapt, tarile 
care au acest tip de libertate, teama si durerea existentiala exista tot atat de 
mult ca in tarile apasate si private de libertate. ¿Atunci care e problema? 

Adevarul este ca daca libertatea formala este necesara, este un alt tip 
de sclavie care distruge oamenii ca un cancer, distruge familiile, natiunile, 
societatea in general. Persoanele libere in mod formal sunt sclavele viciilor 
si obiceiurilor permisive, care de multe ori ajung sa le anuleze ca persoane 
umane. Cunosc persoane extraordinare, lideri politici, indivizi biruitori in 
alte aspecte ale vietii, dar care in acelasi timp sunt sclavii alcoolului. Aceste 
persoane cu greu recunosc ca sunt alcoolice. Daca ii intrebi, iti vor spune ca 
beau ocazional dar fara sa stie  sunt prizonieri ai alcoolului. 

Problema alcoolului este chiar aceasta, tu  nu  cunosti terenul pe care 
pasesti, de aceea Biblia sfatuieste in Proverbe 23:29-32 urmatoarele: - ” Ale 
cui sunt vaietele? Ale cui sunt oftările? Ale cui sunt neînţelegerile? Ale cui 
sunt plângerile? Ale cui sunt rănirile fără pricină? Ai cui sunt ochii roşii? 
Ale celor ce întârzie la vin, şi se duc să golească paharul cu vin amestecat. 
Nu te uita la vin când curge roşu şi face mărgăritare în pahar; el alunecă 
uşor, dar pe urmă ca un şarpe muşcă şi înţeapă ca un basilisc.” Interesant. 
Solomon compara  aici  alcoolul  cu  un  sarpe.  Ceea  ce  inteleptul  vrea  sa 



evidentieze este modul disimulat  in care alcoolul distruge viata.  Vine in 
mod ocult,  aproape ascuns in spatele unei etichete atragatoare.  Ti-ai dat 
seama ca sticlele de wiski si de vin sunt frumoase. 

Intr-o  zi  am  primit  o  scrisoare  din  partea  unui  om  care  era  in 
inchisoare pentru ca ucisese pe cel mai bun prieten al sau. Acest om isi 
sarbatorea ziua de nastere, si in mijlocul sarbatorii, in timp ce beau, mancau 
si dansau, mintea i s-a intunecat de alcool, s-a pus gelos, a luat pistolul si l-
a impuscat pe cel mai bun prieten al sau. A doua zi, prietenul era mort, iar 
el era in puscarie. Acum el spune astfel:  ”Eu niciodata nu am facut rau 
nimanui. Da, dar ai calcat pe terenul periculos al alcoolului si cu mintea 
intunecata ai ajuns sa platesti atat de scump. Asa lucreaza alcoolul, ca un 
sarpe veninos, distrugand vietile.

 Sa mergem acum la a  doua parte  a lectiei  pentru a vorbi  despre 
adictia sexului. Primul lucru pe care trebuie sa-l stim este ca sexul este unul 
din lucrurile cele mai pure si sfinte pe care Dumnezeu le-a creat. In Vechiul 
Testament  cand  Dumnezeu  a  vrut  sa-si  insemneze  poporul  pentru  a-l 
identifica, l-a insemnat in organul sexual,  prin circumciziune, si  in Noul 
Testament , comparand tipul de relatie  pe care doreste sa o aiba cu Biserica 
Sa, El foloseste imaginea relatiei dintre un barbat si sotia lui. Da-ti seama 
de sensul sfant pe care il are sexul pentru Dumnezeu. 

Problema  este  ca  dupa  intrarea  pacatului,  sexul  deasemenea  s-a 
contaminat si astazi s-a transformat intr-un puternic instrument de sclavie 
pe care divolul il foloseste pentru a distruge viata multor crestini. Inainte de 
a continua, voi spune ca pentru ca sexul sa fie sfant asa cum Dumnezeu a 
planuit, trebuie sa fie un izvor de comuniune fizica, mintala si spirituala 
intre sot si sotie si astfel devine o sursa de placere. Nu este nimic gresit in 
placere, pentru ca este rodul simtamintelor, pentru ca Dumnezeu le-a pus in 
trupul uman. Dar pacatul a facut ca omul si femeia sa caute placerea in alte 
moduri si cand nu ii produc satisfactie, il lasa gol, disperat. Si astfel omul 
se afunda in cautarea placerii pana cand  cade intr-un cerc vicios care il 
conduce la nebunie si moarte.



 Deformarea sexului pur pe care Dumnezeu l-a creat, are astazi multe 
forme, adulter, prostitutie, pedofilie si alte aberatii. Dar instrumentul folosit 
de  vrajmas pentru a  semana toate  acestea  in  mintea  umana se  numeste 
pornografie.  Daca  prin  anumite  imprejurari  ale  vietii  ai  devenit  victima 
acestui viciu, primul pas pe care trebuie sa-l faci, este sa te opresti imediat. 
Cu cat vei intarzia mai mult, cu atat mai greu iti va fi. La inceput poate 
mintea ta va incerca sa fabrice tot felul de scuze pentru a continua, dar nu 
te lasa convins si nu ceda tentatiei de a continua sa privesti. 

A contempla pornografia inrautateste calitatea vietii. Reflecteaza cu 
sinceritate la consecintele acestui obicei in relatiile familiare si cu prietenii. 
Daca  esti  sot  si    tata,  poate  ca  sotia  si  copiii  tai  au observat  anumite 
schimbari de comportament la tine. Poate ai devenit morocanos, rautacios, 
rezervat, tacut, si aceasta poate fara sa-ti dai seama. Poate de multe ori ataci 
verbal pe membrii familiei tale fara nici un motiv. Daca crezi ca te simti 
atras de pornografie, nu incerca sa lupti singur cu aceasta inclinatie. Cauta 
ajutor, cauta un prieten matur, sau pastorul Biserici. Este adevarat ca este 
nevoie de curaj din partea ta pentru a-ti recunoaste problema, dar un prieten 
adevarat te  va aprecia pentru ca ai  luat decizia de a termina cu aceasta 
situatie.  Principalul  motiv  pentru  care  ar  trebui  sa  combati  aceasta 
dependenta este desigur, dorinta de a placea lui Dumnezeu. 

Cand duci o viata curata, inima lui Dumnezeu se bucura. Dar cand te 
ratacesti de El, faci ca inima Lui sa se raneasca. Daca tu esti un crestin, te 
intereseaza  sentimentele  lui  Dumnezeu.  Deasemenea  ar  trebui  sa  te 
intereseze, modul de folosire a mintii tale, sa fie dedicata lui Dumnezeu, sa 
i-o dai lui Dumnezeu pentru a o mentine curata pentru serviciul Sau. Biblia 
in 2 Corinteni  7:1,  indeamna pe crestini  sa  se  curete  de orice  murdarie 
trupeasca si spirituala, perfectionand sfintirea in temere de Dumnezeu. Sa 
consideram ca in timp ce faci eforturi sa biruiesti, deschizi din gresala o 
pagina  cu  continut  pornografic,  inchide-o  imediat  si  daca  este  necesar 
inchide chiar si calculatorul. 



 Daca tentatia te atrage spre acel loc, mergi la Dumnezeu si roaga-L 
sa te ajute sa rezisti ispitei. Daca te chinuiesc ganduri negative, roaga-te 
pana vei simti alinare. Atunci pacea lui Dumnezeu care intrece orice gand 
va pastra inima ta si facultatile tale mintale curate. Desigur ca va trebui sa 
inlocuiesti gandurile murdare cu cele pe care Pavel le sfatuieste in Filipeni 
4:8 - ” Încolo, fraţii mei, tot ce este adevărat, tot ce este vrednic de cinste, 
tot ce este drept, tot ce este curat, tot ce este vrednic de iubit, tot ce este 
vrednic de primit, orice faptă bună, şi orice laudă, aceea să vă însufleţească.
„  

A treia parte a lectiei trateaza un alt viciu si anume cel al jocurilor. 
Sunt persoane care asteptand sa castige bani cu usurinta, cad fara sa-si dea 
seama in ghearele viciului. Cunosc persoane disperate de a se vedea libere 
de acest viciu si nu pot iesi. Prietene, solutia este Hristos, dar de multe ori 
astfel de persoane nu accepta ideea de Hristos, vor sa lupte singure, dar nu-
si  dau  seama  ca  fiind  singure,  orice  efort  este  condamnat  la  esec. 
Dependenta de jocurile de noroc este unul dintre viciile cel mai greu de 
invins pentru ca Diavolul este smecher, te face sa chistigi o singura data 
pentru a te entuziasma, iar apoi doar te face sa pierzi, dar nu doar lucruri 
materiale, care intr-un anumit fel, se mai pot recupera, ci  te face sa-ti pierzi 
demnitatea, respectul de sine si in final, mantuirea. 

A patra parte a lectiei ne vorbeste de atitudinea pe care trebuie sa o 
aiba crestinul fata de bani. Sunt multe persoane in lume care sunt sclave 
banului.  Ca in orice aspect al  vietii  noi crestinii,  riscam sa alunecam in 
anumite extreme cu privire la bani. Pe de o parte sunt crestini care cred ca 
banul  este  rau,  ca  crestinismul  nu  combina  cu  bogatia  si  prosperitatea, 
crestinii   trebuie  sa  fie  saraci.  Asta  nu  e  adevarat.  Biblia  este  plina  de 
promisiuni de prosperitate si belsug, este adevarat ca pe saraci ii vom avea 
intotdeauna, dar in nici o parte a Bibliei nu se spune ca acesti saraci trebuie 
sa fie copiii  lui Dumnezeu. Dar pe de alta parte sunt crestini care traiesc 
doar pentru a face bani, pentru a cauta bani si  pentru aceasta cheltuiesc 
foarte putin si devin astfel avari si alearga dupa bani, fara sa ofere timp lui 
Dumnezeu si familiei si de multe ori intra pe terenul nedreptatii. Aceasta 
atitudine deasemenea este gresita. 



Dar Biblia prezinta o cale de mijloc. Solomon prezinta aceasta intr-
un  mod  intelept  astfel  in  Proverbe  3:8,9  -  ”Depărtează  de  la  mine 
neadevărul şi cuvântul mincinos; nu-mi da nici sărăcie, nici bogăţie, dă-mi 
pâinea care-mi trebuie. Ca nu cumva, în belşug, să mă lepăd de Tine, şi să 
zic: "Cine este Domnul?" Sau ca nu cumva în sărăcie, să fur, şi să iau în 
deşert  Numele  Dumnezeului  Meu.„  Ce  echilibru  extraordinar!  ”Da-mi 
suficient”. Adevarul este ca problema nu este banul, ci atitudinea noastra 
fata  de  ban.  Banul  trebuie  sa  fie  in  serviciul  nostru  si  al  lucrarii  lui 
Dumnezeu,  dar  nu  noi  in  serviciul  banului.  Trebuie  sa  folosim  cu 
intelepciune banul si sa nu ne lasam folositi de ban. 

Ajungem  la  finalul  lectiei  vorbind  despre  dependenta  fata  de 
imaginea de sine. Aici s-ar putea vorbi despre moda intr-un sens amplu. 
Petru are un sfat in 1 Petru 3: 3,4- ” Podoaba voastră să nu fie podoaba de 
afară,  care stă în împletitura  părului,  în purtarea de scule de aur  sau în 
îmbrăcarea hainelor, ci să fie omul ascuns al inimii, în curăţia nepieritoare a 
unui duh blând şi liniştit, care este de mare preţ înaintea lui Dumnezeu.„  In 
acest aspect al imaginii personale, ca si in celelalte exista doua extreme. Pe 
de  o  parte  sunt  crestini  care  cred  ca  nu  are  nici  o  importanta  aspectul 
exterior,  merg  neangrijiti,  imbracati  lamentabil,  nu  se  piaptana,  nu  isi 
ingrijesc unghiile, in fine, cred ca trebuie sa fie cat mai naturali, asa cum i-a 
creat Dumnezeu. Unii ajung sa arate ca niste sperietori umane. 

Dar cand Dumnezeu ne-a creat, eram perfecti si daca pacatul nu ar fi 
intrat in lume, am fi ramas perfecti. Dar din nefericire, pacatul a deformat 
lucrurile frumoase create de Dumnezeu si intre ele, a deformat si aspectul 
exterior al omului. De aceea nu este nimic rau in a vrea sa fii  frumos, in a 
te aranja. Problema exista in a merge la celalalt extrem, crezand ca pentru a 
fi frumos trebuie sa urmezi tiparele lumii si ale modei uitand ca moda este 
o industrie al carei obiectiv nu este ca oamenii sa fie bine imbracati, ci de a 
castiga multi bani pe seama oamenilor. ¿Daca nu, ce logica are sa porti un 
pantalon rupt?  ¿Moda a inventat asta ca sa fii mai frumos sau pentru a 
scoate bani?



 Crestinul fericit nu poate fi sclavul modei, nu trebuie sa fie sclavul 
nimanui. Persoanele dependente fata de orice lucru, sunt nefericite, chiar 
daca nu vor sa recunoasca. Dumnezeu vrea sa traiesti  liber si  fericit,  de 
aceea a trimis pe Fiul Sau sa-ti dea libertatea. Pentru a obtine libertatea din 
viciul jocurilor, al modei, sau  oricarei dependente, este nevoie sa recunosti 
ca esti  dependent.  Trebuie sa fii  constient  ca trebuie sa depinzi de ceva 
pentru a te simti bine si fericit. Pentru a recunoaste aceasta, nu e nevoie de 
specialisti, doar trebuie sa te opresti si sa gandesti. 

Daca ceva sau cineva te face fericit pentru un moment si  dupa ce 
trece  euforia  momentului  te  simti  neferecit  si  gol,  este  posibil  sa  fi 
dependent. Pentru ca incepi sa te simti frustrat, nelinistit si singurul lucru 
care te calmeaza este tigara, bautura sau orice alt element exterior. Daca ai 
ajuns la acest punct, corpul si mintea ta au dezvoltat o dependenta fata de 
un obicei, activitate sau persoana. Asa ca trebuie sa cauti alternative pentru 
a risipi aceasta necesitate pe care o simti. De exemplu fa exercitiu, alearga, 
practica sport. Acestea sunt activitati care te vor ajuta sa te simti bine, care 
elibereaza tensiunile, pe care nu le poti controla. 

Dar adevaratul remediu este puterea care vine de la Dumnezeu si ai 
nevoie sa-L cauti pe Dumnezeu cu toata puterea ta, sa plangi la picioarele 
Sale,  recunoscand  ca  ai  nevoie  de  El.  Controleaza-ti  mintea,  corpul  si 
actiunile tale. Senzatia de a-ti satisface placerea, nu poate fi pe deasupra 
vointei  tale.  Asa  ca  atunci  cand  vine  dorinta,  infrunt-o  in  Numele  lui 
Dumnezeu, respinge-o si indreapta puterea si dorinta ta catre ceva mai bun. 
Imagineaza-te liber de acel viciu, dar sa nu  te crezi puternic, evita tentatia, 
nu te pune la proba, pentru ca Pavel spune ca: ” cel ce sta in picioare, sa ia 
seama sa nu cada.”  Asa ca mai bine evita  situatii, ambiente, persoane care 
te pot face sa cazi iarasi.  Declara-te liber in Numele lui Isus,  pentru ca 
Cuvantul are putere, si Isus va lua in stapanire  mintea, inima si puterea ta 
si vei fi de neanvins. Trebuie sa-ti pui in minte un singur lucru pentru a 
invinge orice obicei rau si anume ca Diavolul tot ceea ce poate sa faca este 
sa te ispiteasca, dar nu te poate obliga. Daca tu cazi, este pentru ca vrei. 
Atunci,  in  Numele  lui  Isus  lupta,  infrunta  si  vei  vedea  rezultatele. 



Dumnezeu sa te binecuvinteze!             


